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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Támogatások nélkül a mezőgazdaságunk mennyi ideig
lenne életképes?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A mezőgazdasági  bizottsági  2020.  04.  14.  napján megtartott  ülésén az agrárgazdaság 2018.  évi
helyzetéről szóló jelentését (B/9470. szám) tárgyalta. A feltett kérdéseimre Dr. Feldman Zsolt, az
Agrárminisztérium mezőgazdaságért és vidékfejlesztésért felelős államtitkára nem válaszolt, sőt a
többi kormánypárti taggal együtt néha kioktató stílusban beszéltek. Ennek okán kérem, hogy ha
személyesen nem tudott választ adni a minisztérium képviselője, akkor azt írásban tegye meg.

Az agrárgazdaság 2018. évi helyzetéről szóló jelentésben olvashattuk,  hogy mekkora volt  a VP
támogatások kifizetési összege 2018. évben. Fontos elmondani, hogy 2018 óta folyamatosan azt
halljuk,  hogy a  Miniszterelnökség 2015 augusztusa  és  2017 márciusa  között  a  Vidékfejlesztési
Program keretében 68 pályázati felhívást hirdetett meg, ami a program teljes, 1300 milliárd forintos
keretét  lefedi,  és  hogy  az  adott  napig  mennyi  támogatási  kérelemről  hozott  pozitív  döntést  a
minisztérium. Ez szép, mindazonáltal a programokat nem csak meghirdetni kell tudni (az sem ment
zökkenőmentesen), hanem Támogatói Okiratot is tudni kell időben kibocsátani és a pályázóknak el
kell tudniuk számolni.

Lázár János, a Miniszterelnökséget vezető volt miniszterrel sokat leveleztem arról, hogy miért nem
tudtak rendesen megírni egy felhívást, közzétenni annak összes elemét a felületen, és hogy miért
nem haladnak a kifizetések. Ő pontosan tudja, hogy a kifizetéseket egyszerű támogatásokkal lehet
felpörgetni, mivel egyszer egy kérdésemre azt válaszolta, hogy a 2010 és 2015 közötti időszakban
fiatal gazda támogatásra 113 milliárd, gépbeszerzésre 185 milliárd forint került kiírásra. Így könnyű
volt az összegeket felhasználni.



Az agrárgazdaság  2018.  évi  helyzetéről  szóló  jelentésben  olvashattuk  továbbá,  hogy közvetlen
támogatások mértéke szinte azonos: Magyarországon az egy hektárra jutó támogatás 348,2 euró, az
EU-28 átlagában 336,5 euró, de a régi tagországoknál 357,9 euró, tehát az utóbbi tagországokkal
szemben a támogatásokat  tekintve már nincs  jelentős  elmaradásunk (27.  o).  Összesen 9,7 euró
különbségről beszélünk.

Kérdezem Önt:

1. Mi okozta a 300-400 napos elbírálási időket, melyek még a mai napig is fennállnak? 

2.  Mennyivel  lehettek  túlárazva  a  költségvetések,  ha  azokat  a  kiíráshoz  képest  50  százalékos
építőipari árdrágulás mellett is a pályázati költségvetéssel valósítják meg? 

3.  A 2017-es és a  2018-as  Támogatói  Okiratokból  visszahulló pénzeket  is  ilyen könnyen (nem
gyorsan, mert láttuk az elbírálási határidőket) felhasználható pályázatokra kívánják felhasználni? 

4. Miért nem tudtuk 2018-ban sem elérni a szántóföldi növénytermesztés és a kertészet esetében a
hanyatló nyugat termelékenységét, ha a közvetlen támogatások mértéke szinte azonos? 

Kérem, hogy a mezőgazdasági bizottság 2020. 04. 14. napján megtartott ülése tekintetében feltett
kérdésekre adott válaszokat ne vonja össze!

Budapest, 2020. április 24.

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció
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